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In cadrul ediţiei a fost difuzat un interviu în exclusivitate cu directorul 

Serviciului Român de Informaţii, George Maior 

 "A. Grigore: Celula Naţională de Informaţii, coordonată de Serviciul 

Român de Informaţii, care se ocupă de protecţia informativă a summit-ului 

lucrează continuu. Spuneţi-ne cum colaboraţi cu serviciile secrete din Vest, dar 

cum colaboraţi şi cu serviciile secrete din Est? 

 G. Maior: Această celulă este operaţională de câteva luni. Am primit 

informaţii utile în ceea ce priveşte contrainformaţii, contraterorism şi aceste 

mişcări anarhiste. Evident în ceea ce priveşte contraterorismul, schimbul de 

informaţii se desfăşoară cu orice fel de serviciu de informaţii care are sau poate 

avea date în legătură cu acest aspect, indiferent dacă face parte din comunitatea 

euro-atlantică sau nu. 

 A. Grigore: Vorbeaţi despre o anumită prezenţă anarhistă. Au fost şi 

anumite cazuri în care nu s-a permis intrarea în România a unor manifestanţi anti 

NATO. Vorbim despre prudenţă sau despre exces de zel. 

 G. Maior: Eu cred că trebuie să vorbim despre prudenţă şi înţelepciune, mai 

ales că asemenea manifestări antiglobalizare pot să se termine cu acţiuni deosebit 

de violente în mediul urban. Respectând evident directivele Uniunii Europene şi 

recomandările Uniunii Europene, încercăm pe de o parte să asigurăm informaţia 

 1



necesară pentru partea executivă a celor care pot interveni pe un asemenea fundal 

- mă refer la Ministerul de Interne în primul rând - şi, pe de altă parte, să 

anticipăm anumite evoluţii care ar putea avea un potenţial negativ. Nu cred că 

România va fi scutită de asemenea evenimente dacă va continua, şi cred că va 

continua, să organizeze diverse manifestări internaţionale. Securitate absolută nu 

poate să existe niciodată. 

 A. Grigore: Liderul Al-Qaeda, Ossama bin Laden, ameninţă din nou 

Europa. Este România, respectiv Bucureştiul, ţinta numărul 1 în acest moment? 

 G. Maior: Este, fără îndoială, un loc de interes pentru diverse organizaţii, 

celule de tip terorist. Vreau să vă spun că asemenea mesaje sunt analizate foarte 

serios aici în Serviciul Român de Informaţii şi în cooperare cu partenerii noştri 

euroatlantici astfel încât să nu existe din acest punct de vedere o scăpare sau o 

posibilitate de a nu interpreta într-un anumit fel un asemenea mesaj. Deci suntem 

într-adevăr mai atenţi şi în ceea ce priveşte Al-Qaeda, dar şi în ceea ce priveşte 

alte organizaţii de tip terorist, care evident pot profita de un asemenea eveniment 

şi care trebuie contracarate prin toate mijloacele posibile. 

 A. Grigore: In România este cunoscută o anume prezenţă teroristă, e 

adevărat, spune SRI, nestructurată. Aveţi situaţia sub control? 

 G. Maior: Considerăm că situaţia este într-adevăr sub control, dar desigur, 

având în vedere prezenţa atâtor lideri marcanţi ai comunităţii euroatlantice şi nu 

numai, este important să acţionăm cu un grad sporit de vigilenţă în această 

perioadă. In mod cert, există o problemă mai specială în legătură cu desfăşurarea 

unui summit NATO într-o ţară ca România şi din acest punct de vedere anumite 
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semnale ne-au determinat să sporim chiar semnificativ măsurile de securitate pe 

teritoriul naţional. 

 A. Grigore: Cine păzeşte aşa-numitele 'serviete nucleare'? 

 G. Maior: Vorbim metaforic de serviete, pentru că, până la urmă, este 

vorba evident de instalaţii nucleare care sunt pe teritoriul altor state, nu pe 

teritoriul României. Eventual decizii se pot lua, din acest punct de vedere, de pe 

teritoriul României. Acum, şi NATO în sine are în conceptul său strategic 

folosirea armelor nucleare, deci ca organizaţie, în anumite condiţii excepţionale. 

Deci să nu uităm acest lucru, şi noi suntem protejaţi de această umbrelă. 

 A. Grigore: In practica occidentală este deja folosit conceptul de 'lecţii 

învăţate'. A învăţat ceva nou, prin toate aceste pregătiri la care a participat şi 

parte din ele le-a coordonat? 

 G. Maior: Vreau să vă spun că am avut contacte, înainte de desfăşurarea 

summit-ului, cu servicii de informaţii importante, pentru a învăţa şi a încerca să 

vedem cum au acţionat pentru asigurarea securităţii unor evenimente similare. 

Pentru noi a fost o experienţă unică şi iată că acum suntem contactaţi de alte 

servicii de informaţii, ale căror ţări vor organiza evenimente cu grad sporit de 

securitate, şi începem să împărtăşim din această experienţă." 
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